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BRMG-KSiB-II.0012.11.2012 
 
 

PROTOKÓŁ NR 29 – 11/2012 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 22 października 2012 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - 
Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział cztery osoby (4), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 29 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, następującej sprawy: 
 

Jako punkt 6a 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy 
Miasta Gdańska za 2012 r. – druk nr 688.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 
   

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
wyraŜenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym Zakładu Utylizacyjnego Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 677.  

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   
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2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
wyraŜenia woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym spółki Gdańskie Melioracje Spółka  z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 678.   

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
        
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 

wyraŜenia woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot Spółka  z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 679.   

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
       
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 

wyraŜenia woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 680.   

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
wyraŜenia woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława”  Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 681.   

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
       
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
terenie Miasta Gdańska. – druk nr 685.   

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

      6.a. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
           wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 
           finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2012 r. – druk nr 688.  
            Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
    

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040.- druk nr 690. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

Uchwałę  w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na lata 
2012 rok – druk nr 691. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Omówienie Prognozy Finansowej budŜetu Miasta, w tym kwoty 
dostępnej na inwestycje oraz list rankingowych dla programów 
operacyjnych.  
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10. Omówienie realizacji budŜetu Wydziału Edukacji. 
           Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
11. Przedstawienie przeprowadzonych i planowanych zmian w 

    zarządzaniu instytucjami kultury Miasta Gdańska.  
           Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
12. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym Zakładu Utylizacyjnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 677.  BRMB – S.0006.240.2012.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 
roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 677. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia przez Gminę Miasta 
Gdańska udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym Zakładu 
Utylizacyjnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 677.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 677 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/202-64/2012). 
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PUNKT – 2 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie 
Melioracje Spółka  z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 678. BRMB – S.0006.241.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 678. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia  udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie Melioracje Spółka  z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 678.   
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 678 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/203-65/2012). 
 
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala 
Gdańsk-Sopot Spółka  z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 679. BRMB – S.0006.242.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 679. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia  udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot Spółka  z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 679.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 679 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/204-66/2012). 
 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku – druk nr 680.  BRMB – S.0006.243.2012.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 680. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia  udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 680.  
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Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 680 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/205-67/2012). 
 
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia  udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego „Motława”  Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – druk nr 681. BRMB – S.0006.244.2012.WK (Oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 681. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Jaka przyszłość przed towarzystwami budownictwa społecznego. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Wygląda na to, Ŝe ta przyszłość będzie dlatego, są finansowania zasobów 
mieszkaniowych które akurat nasze TBS mogą realizować czyli w starszych 
substancjach, bo mają takie nieruchomości wniesione do spółki, oraz są propozycje 
finansowania dopłat, czyli najpierw TBS muszą wykładać pieniądze a później mają 
zwracane pieniądze z funduszu dopłat. Są to teŜ dopłaty do mieszkań 
wykorzystywanych na cele komunalne. Czyli budowaliby jak gdyby do swojej 
substancji ale na nasze potrzeby. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Nie są rozwaŜane Ŝadne elementy prywatyzacji tych mieszkań. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To znaczy, ustawa sama pozwala na wykupywanie tych mieszkań TBS. Natomiast 
nie dochodzi do wykupywania, bo będą zbywane po cenach rynkowych, a 
niekoniecznie tych ludzi stać na zakupywanie takich mieszkań. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czyli co do zasady nie mamy tutaj przeciw nic. 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Nie, jeŜeli ktoś by chciał to tak. Tylko, Ŝe nikt nie zgłaszał takich potrzeb i nie było 
automatycznie przygotowywania w ogóle substancji mieszkaniowej pod takie 
zbywanie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania. JeŜeli nie ma to przystępujemy do opinii. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia  udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
„Motława”  Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 681  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 681 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/206-68/2012). 
 
 

PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta 
Gdańska. – druk nr 685.  BRMB – S.0006.248.2012.WK (Oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 685. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie Miasta Gdańska. – druk nr 685.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 3 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 685 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/207-69/2012). 
 
 

PUNKT – 6.a. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Gminy Miasta Gdańska za 2012 r. – druk nr 688. BRMB – S.0006.251.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 
2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 688. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania 
sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2012 r. – druk nr 688.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 688 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-11/208-70/2012). 
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PUNKT – 7 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2012-2040.- druk nr 690.BRMB – S.0006.253.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z października 
2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 690. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy nazwijmy to wnętrze, ten wkład, wystawa itd. Czy ona jest jakoś ujęta w tym 
projekcie finansowania. 
 
Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
W budŜecie ECS i to powinno być finansowane. Dzisiaj tak naprawdę jedynie co jest 
zabudŜetowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej to są koszt budowy. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
A juŜ jest podpisana jakaś umowa jeŜeli chodzi o Wieloletnie z Ministerstwem 
Kultury jeŜeli chodzi o finansowanie instytucji ECS. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Ministerstwo Kultury jest współorganizatorem. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale mi chodzi o pieniądze, o finansowanie. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Instytucje Kultury Europejskie Centrum Solidarności jest powołana odrębnie bez 
siedziby którą ma ale jest powołana i tam kaŜdy partycypuje w utrzymaniu tej 
instytucji, kto jest współzałoŜycielem. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Czy do Wieloletniej Prognozy Finansowej są jeszcze pytania. Nie widzę, 
przystępujemy do opinii. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040.- druk nr 
690  
 
Głosowanie: 
Komisja –  3 głosami za,  przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 690 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 29-11/209-71/2012). 
 
 

PUNKT – 8 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  
w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na lata 2012 rok – druk nr 
691.BRMB – S.0006.254.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z października 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 691. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na lata 2012 rok – druk nr 691.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  3 głosami za,  przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 691 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 29-11/210-72/2012). 
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PUNKT – 9 
 

Omówienie Prognozy Finansowej budŜetu Miasta, w tym kwoty dostępnej 
na inwestycje oraz list rankingowych dla programów operacyjnych.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy my juŜ teraz moŜemy powiedzieć o tych pieniądzach którymi będziemy 
dysponować na inwestycję w przyszłości tej która się rysuje po roku 2014. 
 
Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
Na tą chwilę w Wieloletniej Prognozie Finansowej załącznik nr 1, rozpisane są 
inwestycje. Do 2015 roku mamy rozpisane tylko te projekty, które są obecnie w 
perspektywie realizowane i finansowane. Pierwszym takim projektem który juŜ 
sięgnął kolejnej perspektywy to jest przygotowanie dokumentacji na ulicę Nową 
Bulońską. Dostaliśmy dofinansowanie do tego projektu. To jest tak naprawdę 
pierwszy projekt przygotowywany z myślą o przyszłej perspektywie w wyniku 
losowania.  
 
Jeśli chodzi o kształt przyszłego budŜetu to nie znamy jego wielkości ani struktury. 
To znaczy w jaki sposób będą rozdysponowane pieniądze w regionie i na poziomie 
centralnym. Jakie będą programy operacyjne. Wiemy o kilku takich szczegółach. 
Wiemy, Ŝe będzie duŜy nacisk kładziony na inwestycje, więc będziemy musieli 
wykazać się duŜą kreatywnością, Ŝeby ta infrastruktura której potrzebujemy w 
jakiś sposób wpleść w projekty dla przykładu: Projekty komunikacyjne, będą 
bardziej komunikacyjne dla transportu zbiorowego niŜ drogowe. JeŜeli będzie się 
pojawiała droga to być moŜe będziemy tak konstruować projekt, Ŝe przedmiotem 
podstawowym będzie budowa na przykład linii tramwajowej trasy, infrastrukturą 
towarzyszącą.  
 
Jeśli chodzi o przedsięwzięcia które są dla nas priorytetowe i aktualnie 
chcielibyśmy zawalczyć o dofinansowanie to skonkretyzowane na pewno mamy 
projekty właśnie komunikacyjne. Bardzo konkretny jest program transportowy dla  
Gdańska Południe, który jest przyjęty w formie uchwały Rady Miasta i tam teŜ są 
poukładane priorytety i Nowa Bulońska jest na pierwszym miejscu i stąd Nowa 
Bulońska jako pierwsza została zgłoszona do przygotowania wsparcie w ramach RPO 
obecnie obowiązującego i w ramach najwaŜniejszych projektów właśnie drogowych 
i taką listę przesłaliśmy do Ministra Transportu pana Nowaka 29 czerwca 
zawnioskowaliśmy czy poinformowaliśmy, Ŝe mamy następujące priorytety: Nowa 
Bulońska, Nowa Świętokrzyska, Nowa Jabłoniowa. Ostatni odcinek Trasy WZ czyli 
wyjście juŜ poza obwodnicę do granicy miasta. Most w Sobieszewie, nowy most i 
węzeł śródmieście. Pokazaliśmy teŜ projekty o niŜszym priorytecie ale równie 
waŜne dla nas i takie o które chcielibyśmy aplikować. Jeśli chodzi o projekty z 
niŜszym priorytetem ale równie waŜne to jest kolejny odcinek Drogi Zielonej czyli 
od ulicy Hallera do Obrońców WybrzeŜa. Dokończenie Trasy Słowackiego to jest 
Nowa Kościuszki od ulicy Hynka do Hallera i drugi etap od Hallera do Gdańskiej. 
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Kolejny projekt to jest Nowa Spacerowa, dalej Nowa Wałowa z linią tramwajową. 
Nowa Warszawska, kolejna nowy ciąg Małomiejska, Nowa Podmiejska. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wystąpienie to było w jakiej formie. 
 
Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
Chodzi o pisma, bo Ministerstwo Infrastruktury robiło juŜ rozeznanie czyli pytało 
potencjalnych beneficjentów o jakiego typu projekty będą zgłaszane, jakie mniej 
więcej wartości tych projektów. Zapytano równieŜ nas o stan przygotowania czyli 
Ŝeby zdiagnozować jak daleko jesteśmy z dokumentami projektowymi. Jeśli chodzi 
o koszty to w ramach priorytetu pierwszego, koszty inwestycji to jest miliard 224. 
Tak Ŝe, naszych kosztów jest około miliarda złotych. Będą instytucje, które będą 
wdraŜały te projekty, będą pewnie miały pewny pułap juŜ wydatków do 
poniesienia. JeŜeli go nie zrealizujemy to i tak wiemy Ŝe będą pieniądze wracały. 
Jeśli chodzi o poziom dofinansowanie, nie wiem jaki będzie. Nie wiem czy ktoś jest 
w stanie nam to powiedzieć. W ramach przeliczenia właśnie z RPO zwiększyło nam 
dofinansowanie do 75%, teŜ z tego skorzystaliśmy. Nie mniej 50% dofinansowania to 
juŜ nie jest dla nas nowość. To były mniejsze projekty więc to nie było takie 
bolesne ale te największe projekty czyli Słowackiego, Sucharskiego są realizowane 
z duŜym wsparciem. Sucharskiego 85% dofinansowanie czyli max i to juŜ jest 
odczuwalne to widać w projekcie. JeŜeli Słowackiego teŜ będzie miało 85% 
dofinansowania to teŜ wszyscy odczujemy szczególnie, Ŝe cały czas w załoŜeniu są 
projekty które wstrzymaliśmy właśnie szukając pieniędzy. Na pewno do Prognozy 
Finansowej która w tej chwili jest to w momencie kiedy będzie podpisany aneks o 
dofinansowaniu na Słowackiego to nasz budŜet zasili cała róŜnica. To jest ta 
potencjalna pula którą chcielibyśmy zasilić odtworzenie projektów czyli po 
pierwsze przywrócenie do terminów pierwotnych rewitalizacji Dolnego Miasta. Na 
pewno odtworzenie środków na modernizację w obiektach oświatowych, 
uŜyteczności publicznej a przede wszystkim oświatowych. Tak Ŝe my cały czas o 
tym pamiętamy i właściwie teraz juŜ czekamy na formalność i powoli będziemy 
państwu przedstawiać propozycje w jaki sposób rozdysponować te pieniądze. 
Myślę, Ŝe tutaj teŜ pani Skarbnik będzie chciała skorzystać z tych środków Ŝeby 
poprawić wskaźniki zadłuŜenia miasta.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy to pismo do Ministerstwa Transportu i Budownictwa i Gospodarki Morskiej 
moŜemy otrzymać. 
 
Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
Tak, mam w wersji elektronicznie, tak Ŝe mogę państwu przesłać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To proszę przesłać do nas. 
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Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
To było jedno pismo i później bardzo podobnej treści ale juŜ tylko z wybranymi  
priorytetami wysyłaliśmy do Departamentu Transportu Morskiego, bo teŜ juŜ była ta 
pierwsza przymiarka gdzie takie inwestycje które są związane z tym jakiego typu 
jesteśmy miastem czyli takie które moŜe wspierać gospodarkę morską. To są 
wszystkie projekty które tak naprawdę do przyszłej perspektywy wysyłaliśmy.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Prosimy o te dwa dokumenty. 
 
Pani Izabela Kuś – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
Tak, one są w jednym dokumencie. 
 

PUNKT – 10 
 
Omówienie realizacji budŜetu Wydziału Edukacji. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Było wspomniane odtworzenie zadań remontowych de facto w budynkach 
oświatowych. Czy pani dyrektor Białousów, czy po tej perspektywie 2015 jest coś 
takiego o czym myślimy, Ŝe powinno być zrealizowane w ramach zadań 
oświatowych gminy i infrastruktury która tam jest potrzebna. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Pan radny mówi o inwestycjach czy mówi pan o remontach. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mówię o jednym i drugim. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
W tej chwili sukcesywnie szkoła po szkole chcielibyśmy się zająć modernizacją 
przede wszystkim szkół. Myślę, Ŝe tam trochę pieniędzy ucieka jednak część szkół 
jest nieocieplonych i to jest jakby najwaŜniejsze jeśli chodzi o potrzeby 
remontowe. Jeśli chodzi o wymianę okien to kwestie i dachowe i duŜo pracowni 
został rzeczywiście ładnie wyremontowanych. Infrastruktura bazy oświatowej na 
pewno w kierunku ulicy Starogardzkiej w kierunku południa ale trwają rozmowy i 
będą podpisane listy intencyjne z Kolbudami. Ta baza zabezpieczy szkoły. JeŜeli 
infrastruktura drogowa się poprawi, to naprawdę pustoszeją nam szkoły od śabianki 
w górę. MoŜna byłoby po prostu poprzesuwać pieniądze i pomyśleć jednak 
powaŜnie o dowoŜeniu dzieci. 
 
Jeśli chodzi o bazę przedszkolną, jeśli Ministerstwo Edukacji Narodowej w tej 
chwili nie wykona ruchu który planuje czyli próbuje przedszkola niepubliczne Ŝeby 
stały się de facto  publicznymi co moŜe spowodować sytuacje, Ŝe niepubliczne w 
ogóle wycofają się z rynku to na dzień dzisiejszy mamy ponad 100% miejsc w 
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przedszkolach razem patrząc na bazę publicznych i niepublicznych. Tak Ŝe to 
przedszkole które (…) w następnym roku powstanie będzie przedszkolem, które 
zabezpieczy zerówki i zwracam państwu uwagę, Ŝe to będzie ostatni rok kiedy 
dzieci pięcio i sześcioletnie będą mogły być w zerówce to państwo tego roku juŜ 
wszystkie sześciolatki w szkołach. Wiec jak państwo widzicie mówię tylko na stan 
faktyczny który jest na dzisiaj. 
 
Jest projekt który juŜ w tej chwili jest szykowany i byliśmy w Warszawie juŜ  
parokrotnie na rozmowach takich alarmujących samorządy były ze wzglądu na to, 
Ŝe Ministerstwo wpadło na genialny pomysł Ŝeby troszeczkę ulŜyć rodzicom, więc w 
następnym roku jest propozycja Ŝeby rodzice za dwie godziny powyŜej pięciu 
godzin płacili po złotówce. Natomiast róŜnice tą którą niby by tracił samorząd 
zwracał będzie Ministerstwo do Samorządu jako dotację celową na te zadania ale 
poniewaŜ równolegle wprowadzają obowiązek jakby zapewnienia 100% dzieci na 
początku 4-letnim, potem 3-letnim, a docelowo i 2-letnim miejsca w przedszkolach 
to oczywiście większość samorządów te 100% jest w stanie zapewnić tylko w tedy 
kiedy będzie razem z niepublicznymi. śeby to doliczyć do bazy to niepubliczne 
muszą się zgodzić na warunki gminy. Czyli nie wolno im brać od rodziców więcej 
niŜ złotówkę. Będą powstawały dokładnie 100% kosztów utrzymania publicznego 
przedszkola czyli gminy znowu na siebie przyjmą jakby dotowanie tych przedszkoli 
i nie będą mogły pobierać Ŝadnych innych opłat tylko takie jakie będą 
zadecydowane przez Radę Gminy. Przedszkola niepubliczne juŜ mówią, Ŝe w to nie 
wejdą. Jeśli w to nie wejdą będą mogły działać na dotychczasowych zasadach ale 
wtedy gmina nie zapewni tych 100% miejsc, które będzie miała obowiązek 
ustawowy. Więc będzie na siłę robiła w szkołach takie ochronki dla dzieci 
oczywiście w fatalnych warunkach, bo od razu się nie da dostosować warunków w 
szkołach dla dzieci 3 i 4-letnich. Takie dzieci by weszły do szkół i tworzylibyśmy 
zespoły przedszkolno-szkolne. Więc trwa walka w Warszawie i szczerze powiem 
państwu, Ŝe nawet gdybyśmy nie wiem, nie wiadomo co zaplanowali… 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
A jakie to są pieniądze w Gdańsku. Myślę tutaj o tym refundacji powyŜej ośmiu 
godzin. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
W pierwszy roku to jest 330 milionów ale to tylko od września. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale w całym kraju. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Tak w całym kraju ale to jest od września następnego roku czyli 4 miesiące.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To państwo nie stać na to. 
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Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Chyba, Ŝe inaczej naliczymy subwencję. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Gdańsk jeszcze moŜe to przeŜyje ale te powiaty juŜ nie mają pieniędzy. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Chciałam państwu powiedzieć, Ŝe od miesiąca trwają straszne rozmowy w 
Warszawie. Stąd był ten kongres samorządowców w Warszawie. Wszyscy są 
przeraŜeni jak zaczęli to przeliczać, Ŝe przedszkola to jest zadanie własne gminy. 
Więc siłą rzeczy ruchy wykonywane w tym kierunku powodują to, Ŝe gmina bierze 
na siebie cały koszt. W tej chwili rodzic płaci za szóstą godzinę i następne 2,70 a 
nas ta godzina kosztuje ponad 4. Od stycznia teraz jak weźmiemy koszty podwyŜki 
od września która weszła, to koszty jednej godziny powyŜej pięciu godzin kosztuje 
4,20. Więc w Ŝyciu tak Ministerstwo 3,20 nie zapłaci. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję pani dyrektor. A czy takie inwestycje są rozwaŜane w państwa planach 
jako dyskusje budowa basenów albo hal przy szkołach czy to będzie ujęte w jakiś 
program. Czy to ewentualnie mogłoby odpowiadać jakimś priorytetom wsparcia ze 
strony środków unijnych, czy jest to rozwaŜane. 
 
Pani Izabela Kuś – Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Z projektami edukacyjnymi dla duŜych miast jest cięŜko jeśli chodzi o 
dofinansowanie unijne. Z projektami basenu to jeŜeli byłyby to sprytnie ujęte nie 
jako edukacyjne projekty tylko rekreacyjne, turystyczne, coś w tym kierunku to 
być moŜe tak. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jak się rozmawia z Kowalami w sprawie tej szkoły. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Myśmy przekazali projekt szkoły Kalinowa i trwają w tej chwili jakby rozmowy w 
jakim zakresie ile modułów z tego całego projektu zostanie wykorzystane. Proszę 
pamiętać, Ŝe mamy do czynienia z dwiema gminami które są gminami bliskimi, 
liczą na większe wsparcie w projektach unijnych. Jako gminy wiejski w ogóle mamy 
marne szanse, Ŝeby dofinansowano nam właśnie edukację i myślę, Ŝe w pierwszej 
wersji teŜ będzie projekt czysto dydaktyczny a jeśli z  perspektywie to na 
Kalinowej 2015-2016 zaplanowaliśmy basen. Będzie jakby moŜna teŜ porównywać 
koszty. 
 
Pani Izabela Kuś – Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Z tymi basenami jest tak, Ŝe one bardzo często powstają przy szkołach i w związku 
z tym jest taka naturalna chęć wykorzystania w godzinach przedpołudniowych 
basenu dla dzieci.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To znaczy dzieci wszystkie są objęte w Gdańsku. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Nie wszystkie dzieci są objęte. Staraliśmy się przede wszystkim objąć dzieci klas 
drugich i te szkoły jakby niestety nie wszystkie te które mają blisko, bo to jest teŜ 
kwestia kosztów dojazdu. Więc sporo chodzi na basen. Zasada jest taka, Ŝe 
pierwszeństwo ma szkoła która wokół niej jest basen, a wszystkie pozostałe 
godziny są wykorzystywane dla dzieci do 16.00. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy te które mamy to będziemy musieli jakoś modernizować. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
One są modernizowane ciągle. Tak Ŝe, w tej chwili mamy całkowicie 
wyremontowane na Subisława. Wyremontowane jest na Reja, na Pilotów kończymy 
juŜ największe, najgrubsze remonty.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja bym chciał jeszcze zapytać o bieŜące koszty edukacji, bo tu jakby przechodząc 
od wcześniejszej rozmowy na temat nowej perspektywy i jakiś planów które 
moŜemy pomału zacząć snuć jeśli chodzi o inwestycję i szukanie dodatkowych 
środków poza budŜetem gminy na ich sfinansowanie. Mamy sytuację bieŜącą 
akurat, sytuacja edukacji bieŜąca na nasze moŜliwości pozyskiwania środków 
zewnętrznych będzie miała wpływ nie mały. Z prezentacji przedstawionych przez 
pana Prezydenta jako załoŜenia do budŜetu na rok 2013 wiemy, Ŝe istotnym 
obciąŜeniem i istotną zmianą dla budŜetu jest podwyŜka pensji nauczycieli. Czy 
mówiły panie o zagroŜeniu z którym staracie się w tej chwili poradzić wspólnie z 
innymi samorządami jeśli chodzi o finansowanie przedszkoli ale jeszcze czy 
dostrzegamy jakieś rafy w tym obszarze. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
To znaczy czekamy na pewno na zmianę przepisów i to teŜ toczą się bardzo 
powaŜne rozmowy w warszawie jeśli chodzi o dotowanie. Nie mówię to o poziomie 
przedszkoli, szkół podstawowych, gimnazjalnych dlatego, Ŝe tam idzie subwencja. 
Dla przedszkoli to jest zadanie własne. Natomiast rozkłada nas strasznie 
niekontrolowana i przez nikogo nie moŜemy tego kontrolować rozbudowa placówek 
policealnych. Ogrom tych placówek dobija nas. Koszty dotacji wzrastają. Mamy 
obowiązek je dotować, nie mamy wpływu na to w ogóle jaki one przedstawiają 
poziom. Nie mamy wpływu na ofertę, nie mamy wpływu na to, Ŝe na przykład 
mamy 20 szkół juŜ Studium Paznokcia i nie moŜemy następnej otwierać. Natomiast 
jedynie co moŜemy robić to wchodzić na teren szkół fizycznie kontrolować 
obecność uczniów. W danym momencie zawsze uczeń moŜe być chory nie obecny i 
tak nam to przedstawiają. Wszystkie gminy zaczęły zakupywać tak zwany Program 
ODPN-u, gdzie mają obowiązek (…) z peselami swoich słuchaczy. Oczywiście robimy 
korekty, bo ci uczniowie studiują w cudzysłowiu w trzech szkołach równolegle. Robi 
dwa Liceum Ogólnokształcące, dwie policealne co samo z siebie wyklucza. Robią 
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trzy policealne równolegle ale teŜ w tej chwili jesteśmy na etapie sprawdzania, bo 
na przykład z Gdynią mamy 92 wspólnych studentów. Mamy ośmiu wspólnych z 
Wrocławiem. Tak jakbyśmy państwu pokazali to w całej Polsce mamy swoich 
własnych słuchaczy, którzy u nas studiują i tam studiują. To są ogromne koszty, 
zaraz pani Halina państwu powie jak to wygląda na dzień dzisiejszy. 
 
Pani Halina Jasiel – Kierownik Referatu Ekonomicznego Wydziału Edukacji 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Razem dotacje wynoszą 72 miliony ale to jest w ramach wszystkich placówek. 
Natomiast jeśli chodzi o kształcenie dorosłych, bo o tym mówimy 12 milionów 
przewidywane 659 tysięcy to jest kształcenie w tych szkołach policealnych. W 
szkołach dla dorosłych w Liceum 5.200.000. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Tutaj czekamy na zmianę przepisów dlatego, Ŝe system jest nie szczelny. My 
zgłaszamy na Policji, Ŝe uwaŜamy, Ŝe są oszustwa, Ŝe nie powinno tak być. Słynne 
szkoły, Ŝe tak powiem, nie będą wymieniać nazwy, bo na razie zostały sprawy 
umorzone ze względu na znikomą szkodliwość czynu. Te szkoły jak ja je 
podsumowałam to główna wartość to 55 milionów. Uszczelniamy ten system, 
prosimy Ministerstwo o wprowadzenie zmian. Prosimy o to Ŝeby moŜna było 
dotować nie w dwóch, trzech szkołach tego samego ucznia a w jednej, bo jeśli w 
jednej uczelni on moŜe tylko studiować za darmo albo płacić to dlaczego my mu 
fundujemy trzy szkoły równolegle. Nie mamy moŜliwości sprawdzenia, mamy 
informację od naszych kolegów z samorządu, Ŝe część tych uczniów po prostu 
sprzedaje swoje świadectwo albo przebywając za granicą nigdy w szkole nie byli, 
natomiast przez pół roku istnieją, wiszą. Jak będzie kontrola to po pół roku ich 
skreślają. To jak państwo wiecie to są ogromne miliony z których nie moŜemy zejść 
i wszystkie zresztą duŜe miasta się z tym problemem borykają. To jest jedno 
zagroŜenie. 
 
Drugim zagroŜeniem jest to, Ŝe na dzień dzisiejszy mówi się o tym, Ŝe w następnym 
roku nie będzie podwyŜek dla nauczycieli. Więc mamy nadzieję, Ŝe ten budŜet 
który ustalimy to będzie dosyć sztywnym budŜetem a nas niczym nie zaskoczy. 
Zaskoczyła składka rentowa, którą miasto kosztowało 10 milionów i czekamy do 25 
listopada. Ma być informacja z Ministerstwa w jakiej wysokości zostanie ona nam 
zwrócona zrefundowana i czy w całości, czy w części. Trwają rozmowy, bo 
wyliczając to powinniśmy na te 10 milionów dostać około 5 milionów zwrotu. 
Natomiast w tej chwili wiemy juŜ, Ŝe Ministerstwo absolutnie zmieniło algorytm 
subwencji, więc ile dostaniemy. Tego typu niespodzianki powodują to, Ŝe my 
jakkolwiek byśmy się nie starali, proszę zauwaŜyć, Ŝe wystawiliśmy do Ministerstwa 
odprawy kosztowały nas prawie 3 miliony złotych. Wystąpiliśmy do Ministerstwa 
jest rezerwa którą teŜ zmieniono i zasady z 06 na 025. Tez nie wiemy czy 
dostaniemy jakieś zwroty tych opraw nauczycieli. W tym roku dosyć agresywnie Ŝe 
tak powiem współpracowaliśmy z dyrektorami i ograniczyliśmy liczbę urlopów 
zdrowotnych. Natomiast w większości miast, poniewaŜ wiadomo, Ŝe w tej chwili 
Ministerstwo pracuje nad zmianami jeśli chodzi o urlopy zdrowotne. To są kolosalne 
pieniądze. Wzrosły prawie dwukrotnie urlopy zdrowotne w kraju. To jest następna 
nieprzewidywalna rzecz. 
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Tak Ŝe, oprócz standardu gdzie my wiemy, jest plan nauczania, gdzie jesteśmy w 
stanie wyliczyć dokładnie bazę. Wiedzieć ile mając nauczycieli jesteśmy w stanie 
oszacować nawet ten ruch awansu zawodowego, bo przecieŜ on wpływa bardzo na 
koszty edukacji.  
I te sześciolatki które 12 milionów w tym roku subwencji nie dostaliśmy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli jeszcze wszystkich danych, Ŝeby powiedzieć jak będzie wyglądał przyszły rok 
nie macie. 
 
Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Na dzień dzisiejszy mamy pewne dane. Natomiast kaŜdy ruch Ministerstwa, on się 
odbywa jakby niezaleŜnie od trwania roku kalendarzowego, bo gdyby Ministerstwo 
przed końcem sierpnia wykonało ruch na dany rok i powiedziało ten rok jest taki a 
nie inny to byśmy wiedzieli cały czas. PoniewaŜ ciągle trwają prace i ciągle 
zmieniają się przepisy. My po prostu nie do końca szacujemy. Proszę zauwaŜyć, Ŝe 
my planując budŜet na dany rok na rok 2013, planujemy go w lipcu. A więc 
szacujemy od września od stycznia do sierpnia szacujemy według tego czego 
jeszcze nie ma, bo rok się zaczyna dopiero we wrześniu. Więc my szacunek od 
stycznia do sierpnia robimy, a następne od września do grudnia w ogóle robimy z 
sufitu. Mówię to tylko na zasadzie takiej, Ŝe wszyscy mniej więcej wiemy jak to 
będzie. Sprawdzamy demografię i szacujemy w ten sposób. Staramy się mieścić w 
tym systemie ale międzyczasie wystarczy w czasie wakacji jedno rozporządzenie i 
wszystko się sypie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo dziękuję. Czy państwo macie jeszcze pytania. jeŜeli nie to na tym byśmy 
skończyli. Dziękuję za te wszystkie informację. Na pewno wrócimy do tej rozmowy 
projektowania budŜetu. 
 
 

PUNKT – 11 
 
 
Przedstawienie przeprowadzonych i planowanych zmian w zarządzaniu 
instytucjami kultury Miasta Gdańska.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Jeśli chodzi o punkt 11 to otrzymaliście państwo informację. Proszę się zapoznać. 
Jeśli są jakieś pytania to proszę skierować do sekretariatu Komisji, przekaŜemy do 
Wydziału Biura Prezydenta ds. Kultury. 
 
 

PUNKT – 12 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
• Otrzymaliśmy pismo od Pana Przewodniczącego RMG, przyjmujemy do 

wiadomości. 
 
Pismo Pana Przewodniczącego RMG nr BRG-ZUZ/KW-1555/IG/12 z dnia 
27.09.2012 r. -  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

• Następne pismo Pana Andrzeja Kamińskiego dotyczące Korupcji. Jeśli macie 
panowie pytania do pisma, które wcześniej otrzymaliście drogą 
elektroniczną bardzo proszę. Komisja przyjmuje do wiadomości. -  pismo 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.17.30 
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